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• „Egy családbarátabb Európa felé” címmel rendeztek 
ma konferenciát az Európai Parlamentben Hölvényi
György EP-képviselő (Fidesz-KDNP) és a 
Nagycsaládosok Országos Egyesülete (NOE) 
szervezésében. 



•Az eseményen az európai parlamenti képviselők mellett 
részt vettek és előadást tartottak családpolitikával 
foglalkozó szakemberek, családügyi aktivisták, 
szociológusok,

illetve a „European Youth
Initiative for Future Families”
(Európai Ifjúsági 

Kezdeményezés a 
Jövő Családjaiért)
programsorozat fiataljai,
Európa 11 országából.



A konferencia központi gondolata az volt, hogy mit 
tehetnek a döntéshozók, a fiatalok és a 
civilszervezetek annak érdekében, hogy a család még 
fontosabb szerepet kapjon a jövő Európájában. 

• Mintegy ötvenen a NOE 

képviseletében egyik 

szervezőként vettünk 

részt az"Egy családbarátabb

Európa felé” című

családkonferencián 

Brüsszelben, az Európai 

Parlamentben.



• A konferencia előtt a Nagycsaládosok Országos Egyesülete 2016-ban 
alapított nemzetközi díjának átadása történt. Ezt a díjat olyan személyeknek 
adjuk, akik régóta a családokért tevékenykednek, és nemzetközi szinten is 
hatékonyan járnak el a családok érdekeinek képviseletében.
A NOE elnöksége ezt a

díjat idén Raul Sanchez

Floresnek, az Európai

Nagycsaládos Szervezetek 

főtitkárának adományozta.

Raul 1994 óta dolgozik 

együtt Egyesületünkkel.



• A konferencia kezdetén Hölvényi György képviselő úr, az első 
rész levezető elnöke a családi élet iránti elköteleződésről
beszélt. Elmondta azt, hogy örül, hogy Magyarországon él. 
Országunk a demográfiai válságból próbál előrébb lépni. Egy 
család egy nő és egy férfi házasságából és gyermekeikből áll.



• 2018 a Családok éve  Magyarországban. A család fogalma 
sohasem volt kérdés, s ez a fogalom a 21. században sok-sok 
kihívást jelent, s mindenképpen a legfőbb cél a család előtérbe 
helyezése és az ifjúság felkészítése a családi életre. A brüsszeli 
konferencián arról is beszélt, hogy a

családok ügyének

képviselete a XXI.

század elejének

Magyarországán 

és Európájában minden

eddiginél fontosabb 

és életbevágóbb.



•Az európai parlamenti választások közelsége pedig 
még aktuálisabbá és életbevágóbbá teszi mindezt. A 
Nagycsaládosok Országos Egyesülete értékes a magyar 
társadalomban. A nagycsaládosoknak nemzetépítő 
feladata van.



Minden szakmai előadó a saját szakterületének, 
országának tapasztalatairól, esettanulmányairól 
számolt be. 
• Első előadó Anna Zaborská, szlovák kereszténydemokrata 

EP képviselő asszony volt. bevezetőjében szólt az 
Európában bekövetkezendő változásokról.

• A család, mint érték 

jelenik meg, ennek 

a fontosságát

hangsúlyozta.



•A család a társadalom gerince. A szülők mindenáron 
megvédik az utódjaikat. A család a szolidalitás, a 
szeretetéhség és az összetartozás forrása. A 
családbarát szakpolitika előtérbe kerül manapság. A 
munkaerőpiacra való koncentrálás fontosságát 
hangsúlyozta, vagyis családbarát munkahelyek 
kialakítását.  A család fontos eszköze a következő erős 
generációnak. Az állam feladata, hogy a családot újra 
beemelje a közbeszédbe, a köztudatba. A család 
erősödése a társadalom erősödését jelenti. Európának 
családbarátnak kell lenni, vagy nem lesz Európa. 



A nap egyik főelőadója Dr. Beneda Attila család- és 
népesedéspolitikáért felelős helyettes államtitkár 
volt.

A helyettes álamtitkár elmondta, hogy 

Magyarország jó úton jár, hogy családbarát 

országgá váljon, s munkaalapú társadalom legyen 

hazánkban. Így a nemzet is erősödik. Magyarország 

jövője a felelős családtervezésen múlik. A családok 

évében számos intézkedés látott napvilágot. Pl. a 

jelzáloghitel megkönnyítése a családoknak. 



• A Kopp Mária Intézet a népesedésért küzd, tudományos szempontból 
segíti a családpolitikákat.-KINCS. Hallhattunk a CSOK támogatásokról, 
az új bölcsődei férőhelyek létrehozásáról, a Köldökzsinór- és a 
Babakötvény programról is. A legfrissebb a Nemzeti konzultáció, 
amely a családokról  és a családokhoz szól. Célja olyan kérdéskörökre 
válaszok keresése, mint pl : Hogyan erősíthetik a családokat, vagy 
milyen törvényeket vezethetnek be a családok érdekében.



• További lépések a családbarát országért: új bélyeg és 50 Ft-os kiadása, 
a budapesti Duna-hidakon a Családok éve zászlóinak elhelyezése. 



https://www.youtube.com/watch?v=q_NvK3OeP68

• Fontos számukra a kommunikáció, a marketing, ezért készítették el pl
a „Szülőnek lenni életre szóló kaland, ne hagyd ki” c. kisfilmet is, 
amely nagy-nagy népszerűségnek örvend. 



• A konferencia következő előadója az osztrák Jan Ledóchowski volt. 
Előadását így kezdte:

• „A legutóbbi időben megrendült

az a kérdés, hogy a család

a társadalom legfontosabb alapja.”

Erre az állításra kell a

MIÉRT?-eket keresni.



•Régebben a szocialista ideológia támadta és 
veszélyeztette a családokat, manapság a fogyasztói 
társadalom. de miért is kell gyermekeket szülni? Régen 
a gyermek a túlélés eszköze volt, de most a gyermekek 
nem segítenek a túlélésben, pénzbe kerülnek, s talán 
nincs is rájuk szükség. Az előadó szerint manapság 
nincs a gyermekeknek társadalmi elismertsége. 
Individualista társadalomban élünk. Egyéni szinten 
nem, de társadalmi szinten szükséges a 
gyermekvállalás.



4 kérdést tett fel: 
• Értéknek tekintjük-e a férfi és a nő egymással lévő természetét? A 

mikor családról beszékünk, egyfajta diszkrimináció is eszünkbe juthat. 

• A család a megoldás vagy a probléma része? Tapasztalataink szerint a 
MEGOLDÁS. Beszélt boldog gyermekkoráról, amire mai napig szívesen 
emlékszik vissza. 



•A gyermekek 3 éves korig való otthon nevelése csapda vagy 
érték? Értéknek kell lennie mindenképpen. Ezért van 
szükség családbarát munkahelyekre, a gyermekeket ellátó 
intézmények növelésére 8 bölcsődék, óvodák)
•Vannak-e olyan dolgok, amelyekért érdemes feláldozni 

életünket? manapság nem léteznek áldozatok, mindenki 
azonnali kielégülésre vágyik, „carpe diem”-szindrómával 
állunk szemben. Ausztriában nem várhatják el, hogy egy 
család 3. gyermeket vállaljon. Ha így lenne, áldozattá válna 
már az a 3. gyermek. Ausztriában a fogyatékkal élő családok 
is áldozatok. Náluk a családpolitika célja ezen kérdésekben 
az egyensúly keresése. 



• A konferencián felszólaló Gál Kinga néppárti EP-képviselő 
hangsúlyozta: „A társadalom legalapvetőbb élő sejtje a család, 
amelyből felépül a társadalmi ökoszisztéma. Csak erős családok 
tehetik Európát erőssé. Éppen ezért a családbarát 
kezdeményezésekbe és politikákba való befektetés a jövőbe való 
befektetést jelenti.



• Hazánkban a gyermekek ritka értékkel bírnak.  A gyerekek a 
jövő. A legfontosabb alapértékek a családban a szeretet és az 
interakció. Az európai alapérték is a családosok múlik. Sok a 
fiatal, aki a közvéleménykutatások szerint is biztos, hogy 
később saját családjukban akarnak majd élni. A család legyen 
DIVAT! A CSALÁD MEG KELL, HOGY VÉDJE AZ EGYÉNT! 



• Böjte Csaba gondolataival zárta előadását Gál Kinga: „Imádkozzunk, 
hogy minél több családnak legyen szüksége egy új babakocsira. 



• Szerintem a gazdasági krízis hullámvölgyéből a babakocsigyár kellene, 
hogy minél hamarabb kihúzzon, ami fellendítené a többi iparágat is. 
Mert ha megnő a kereslet a babakocsik után, akkor hiszem, hogy ez 
magával fogja hozni a roller, a görkorcsolya, a bicikli, majd a kis autók 
után a hatalmas családi autók piacát is. De ha a babakocsigyár nem 
indul be, akkor útjaink ki fognak ürülni, és csak magányos emberek 
fognak bolyongani céltalanul 

az elnéptelenedett utakon.”



Marijana Petir horvát EP képviselő gondolatai 
következtek: 
Legelőször is köszönti a konferencia fiataljait. Véleménye 
szerint Európa demográfiáját katasztrófa fenyegeti. 2016-ban 
Európában alacsonyabb volt a születések száma, mint az 
elhalálozásoké. Manapság egyre későbbre tolódik hazájában a 
családalapítása. De vannak azért sokan akik ezzel a modern 
trenddel szembeszállnak. Horvátországban számos 
kezdeményezés, szervezet  létezik a fiatalok számára. A horvát 
fiatalok  aktívan részt vesznek a különböző demográfiai 
kezdeményezésekben. 



•Beszédét Ferenc pápa gondolataival zárja: „ 
Azért vagyunk a világban , hogy nyomot 
hagyjunk magunk után.”Hagyjon egyre több 
nyomot a világban minél több fiatal. 



Az olasz Elisabetta Gardini EP képviselő 
beszédében hangoztatta, hogy a család a 
legfontosabb társadalmi formátum a világban.
A család a jólét biztosítója. Elmondta, hogy Olaszországban sajnos a 
kormányzat nem támogatja kellőképpen a családokat. Az olasz politika 
egyáltalán nem családbarát. 

Kulturális változásokra van szükség.

Véleménye szerint érdekessé kell

tenni a családokat, s dolgozni kell 

a családi élet és a szakmai élet 

egyensúlyának elérésén. 

Meg kell szüntetni a generációk 

közötti szakadékokat is. 



Rövid szünet után az európai fiataloké volt a szó. 

•A 21 éves Edel Irén Segersam beszéde következett. A 
fiatal az Európai Ifjúsági Kezdeményezés a Jövő 
Családjaiért elenevezésű program aktív képviselője.



Hiszi, hogy a fiatalok a családért vannak. A fiatalok 
biztonságos családot  képzelnek el maguknak, de 
sok a krízis és a financiális probléma.   Az emberek 
társas lények.



A családi értékek nagyon 
fontosak. Az ifjak 
generációja globalizált, az 
internet világában felnövő 
nemzedék, azaz az 
internetgeneráció. Félnek a 
fiatalok, mert nem tudnak 
kapcsolatokat teremteni. 



• Svédországban igen aktív családpolitikáról beszélhetünk. . de csak az 
egyénre gondolnak. A fiatalok nem bíznak a politikában, a 
politikusokban. A legnagyobb probléma a gyökértelenség. Pedig a 
család az, ahol a kapcsolódás kezdődik, s sohasem ér véget, Fontos a 
gyermek és az anya szoros fizikai kapcsolódása. Rá kell kérdeznünk: 
Valóban kapcsolódunk-e? 



•A következő fiatal előadó Inese Muceniece volt 
Litvániából, aki beszámolt az Európai Ifjúsági 
Kezdeményezés a Jövő Családjaiért szeptemberi 
budapesti konferenciájáról. A fiatalok azok, akik majd 
a jövőben családot alapítanak, s szeretnének tökéletes 
családot. 



Inese három dolgot említett meg:

Minden változás saját magunkból indul el. kezdeményezésekre van 
szükség egy családbarátabb Európa megvalósításáért. A fiatalok 
létrehoznának egy honlapot „EU family „ címmel, itt a családalapításról 
olvashatnak,  családról szóló témákat jelenítenének meg, videókat 
publikálnának. Fontos számukra a virtuálisan megfogható világ. 
feltöltenének közösségi médiaprofilokat is. 



•Elindítanak egy közösségi médiakampányt is. 
Ennek címe: „Valóban kapcsolódunk, igazán?” „ 
A család a legjobb módja a kapcsolódásnak!”. Itt 
közösségi üzeneteket lehet megosztani. Ez a 
kampány a jelenről, a kreativitásról szólna.  



• Létrehoznak egy eseményt is. Címe: „A család van”-
mert a fiatalok úgy hiszik, hogy igen, van, létezik a 
család. Szeretnék ezzel azt elérni, hogy a fiatalok egyre 
jobban kapcsolódnának egymáshoz. Egyfajta európai 
élőláncot szeretnének alkotni egy közösen szerzett dal 
eléneklésével. Ezzel mutatják meg, hogy igenis létezik 
a kapcsolódás, a családi kötelék.



• Az esemény célja: a családok népszerűsítése, az egyének helyett  a 
családra való koncentrálás, az családi érték népszerűsítése és 
láthatóvá tétele. Célközösség a 15-20 éves fiatalság. Legalább 5 millió 
ember élő láncot alkotna, ami egy szimbolikus gesztust jelent: AZ 
EGYMÁS KEZÉT FOGÓ EMBEREK MUTATJÁK MEG A KÖZÖSSÉG EREJÉT. 
A fiatalok megszólítják a különböző európai családszervezeteket, s 
felkérik őket, hogy részt vegyenek a programon. Legfőbb cél:  a család, 
mint egység jelenjen meg a közösségi médiában. Ezt a fő eseményt 
sok kisebb program is kísérné. 



Nagy megtiszteltetés érte a résztvevőket, amikor 
Regina Maroncellit, az Európai Nagycsaládosok 
Szövetségének elnökét hallgathattuk.
• Az elnökasszony beszélt a 2019-es Európai parlamenti választások 

fontosságáról. Bemutatta az ELCAF strukturális felépítését: tagja 24 
nagycsaládos szövetség-szervezet 20 országban, egységet 
közvetítenek Európában. 9 millió nagycsaládos háztartást képviselnek. 
Az ELCAF kampányt indít az EP választásokért, középpontban a 
CSALÁD áll.



5 követeléssel állnak elő:

•A pelenkák ÁFÁ-ját csökkentsék



• Ismerjék el az anyák és az apák láthatatlan 
munkáját



•Könnyítéseket kérnek- nagy családi autók 
vásárlásához



• A családtagok számát vegyék figyelembe a közműdíjak 
meghatározásánál



•Támogatást kérnek egy EURÓPAI 
NAGYCSALÁDOS KÁRTYA kialakításához 
(mobilitás, kultúra, utazás…)



• Következő előadónk a horvát Család Nevében Egyesület elnöke, 
Zelejka Markic volt. Kutatást végzett a gyermekvállalásról. Véleménye 
szerint a civil kezdeményezések rendkívül fontosak. Az állami média 
gyakran nem a valóságot mutatja. A civil szervezetek azok, akik 
közvetítőknek kell lenniük a politika és a társadalom között: praktikus, 
gyakorlati érveket közvetítenek, saját tapasztalatainkat közvetítik, 
modern nyelven szólnak, s közvetítenek, amely minden ember 
számára érthető.



Mit értek el ezzel, hogy ilyen aktívak lettek? 
• felhívták a figyelmet a nyilvánosságra

•megosztják a tudásukat

•gazdasági kontextusba helyezik a család fogalmát

•harcolnak az igazukért, hogy változtatni 
tudjanak.

•értékeket mobilizálnak



Molnár Balázs, a  (Kopp Mária Intézet) 
Népesedésért és a Családokért (KINCS) helyettes 
vezetője gondolatait hallhattuk ezután.
• Az intézet céljairól, működéséről beszélt. Céljuk egy olyan társadalom 

létrehozása, amely a családokat előtérbe helyezi, s egyfajta 
családbarát társadalmat hoz létre. A gyermekvállalás támogatása 
rendkívül fontos. A mai emberek rugalmas munkaórákat szeretnének 
és családbarát munkahelyeket. 



•Végül a Nagycsaládosok Országos Egyesülete két 
nemzetközi kapcsolattartója, Eplényi Kata és Mihálffy
Andrea előadását hallgathattuk meg. 



• Beszámoltak ifjúságközpontú nemzetközi programjaikról. Ezen 
programok során a fiatalok mindig szót kapnak, így vonják be a jövő 
anyáit és apáit. Nemzetközi szinten dolgoznak a jövő generációját. 



• Ennek a mai konferenciának a középpontjában is a fiatalok állnak. A 
fiatalokkal ma kell kezdeni a párbeszédet. , erősíteni, tanítani, képezni 
szeretnék őket. Fontos az aktuális tudás és a készséget kifejlesztése bennük. 
Ha egy fiatal másik fiatal kortársától hallja azt, hogy CSALÁDBAN ÉLNI JÓ 
DOLOG!!!, 

akkor el fogja azt hinni, s

számára is fontos lesz. 

Mindenképpen nemzetközi 

kapcsolatokra van szükség,

ahol egymás jó gyakorlatainak,

értékeinek megismerésére 

sor kerül.



Céljaik:
-házasságban élni
-családi értékeket felmutatni
-politikai függetlenséget megőrizni, s minden politikai 
szereplővel együtt dolgozni
-aktívan részt venni a köztudatban
-a fiatalokat aktivizálni



• Ezen kezdeményezéseket felkarolta eddig: 

• -Szabó András 

• -Márki László (ELCAF)

• -Emberi Erőforrások Minisztériuma + a magyar kormány



• Fő cél: 

• -fórumok létrehozása, ahol a fiatalok megszólalhatnak

• -érzékenyítés

• -work shopok megtartása

• -már elértek 19 EU tagállamot

• + 5 Európán kívülit is-

• ezen államok fiataljait.

• Munkálkodnak azon,

hogy saját professzionális 

tapasztalatait hogyan 

állíthatják a fiatalok

szolgálatában. 



Témáik: 
• -Család- és szakpolitika

• -Kormányok és média a családban

• -Apák szerepe a családban

• -A félelem kérdése a fiatalok körében a családtervezéssel 
kapcsolatban ( pl a lányoknál: félelem a szüléstől, vagy hogy 
megtalálják-e az életre szóló partnerüket)

• -Digitalizáció hatása a családban

• -Az EP választások fontossága

• -A helyi civil szervezetek is nagy

hatást gyakorolnak a családpolitikában



A Work shopok hatásai:

• -megtalálják az értékes fiatalokat

• -közösség és együttlét érzése

• -szakmaválasztás- a családok

szolgálatában

• -professzionizmus és kreativitás

• -a fiatalok lesznek a társadalom élesztői-ébresztői, megváltoztatói. 
Hiszen az élesztő is megváltoztat mindent, amihez csak hozzáadjuk.



Beszéltek a házasság fontosságáról: 
• A házasság az, ami mindig is volt, s mindig is lesz. A házaspárok 

egymás terheit viselik, célt adnak a másiknak, értékesek. Mindent 
meg lehet tanulni a családot is. 

• A CSALÁD=ENERGIAFORRÁS. 



•A fiatalokat meg kell szabadítania a félelmeiktől. 
Hallgassanak a fiatalok minél több autentikus családi 
történetet, pozitívat és negatívat is. Kell, hogy 
lássanak minél több példát  házasságról, 
házaspárokról, pozitívat és negatívat is. Ezek 
segítenek a fiataloknak abban, hogy megtalálják 
majd életük párját, társát, s joguk legyen boldog 
családok létrehozni. Hinni kell a jövő fiataljaiban! 
Minden egyes aktivitás, ami a családokat védi, 
nagyon fontos. 



ERŐS CSALÁD=ERŐS TÁRSADALOM



• Így lesz egyre több fiatalnak hite és kedve családot 
alapítani, az házasságkötés és a családalapítás 
örömforrás kell, hogy legyen!

• ÍGY LESZ CSALÁDBARÁT EURÓPA!!



Tartalmas és tanulságos konferencián vagyunk túl, jó volt látni, 
hogy Olaszországtól Spanyolországig milyen sokan 
gondolkodnak hasonlóan a családról.
Megint egy lépéssel közelebb kerültünk egy családbarátabb
Európához!


